

國立臺灣大學 文學院 華語教學碩士學位學程

107 學年度 第 2 學期 國際生華語（二）

課程 Class：國際生華語（二） General Chinese Language Course II

上課時間 Time：星期一、三、五 8:10~10:00 Mon., Wed., Fri. 8:10~10:00

上課教室 Classroom：共同教室 303

授課教師：王曉君 cindywang70@gmail.com

使用課本 Textbooks：《新版實用視聽華語 1& 2》課本及學生作業簿
(Practical Audio-visual Chinese 1 & 2) textbook & student's workbook

上課須知 **Notice of Attendance**:

1. 上課中請勿使用手機或其他電子產品。(也請勿放在桌上)。
No cell phone, electronic dictionary and any other electronic devices are allowed in class. (Do not put them on the desk.)
2. 專心聽講，勿交頭接耳。
Full attention is required, no chatting in class
3. 課堂中（儘量）不說中文以外的語言。
(Try to) speak only “*Chinese*” in class.
4. 記得帶課本和作業簿。
Remember to bring the textbook and the student's workbook to the class.
5. 尊重同學的發言權和受教權。
Respect classmates' right to speak and the right of learning.

成績評量 Grading Policy

1. 出席和課程參與 Class attendance : 20%
 - (1) 每堂課遲到或早退 20 分鐘以上，即算缺席一小時。
It is considered to be one-hour absence if you are 20 minutes late for class and more, or leave the class more than 20 minutes earlier.
 - (2) 缺課時數超過學期的五分之一則不給予學分。
Absent more than 1/5 of the semester (more than 20 hours) will fail the class.
2. 作業 Homework : 20%
 - (1) 作業需於老師指定日內交回，遲交一天扣 20 分。
All assignments have to be turned in on time. 20 points will be deducted for late submission each day.
 - (2) 作業繳交到期日之後的第三天才交作業，該次作業以零分計算。
The assignment is handed over on the third day after the due date of the assignment, and the assignment is calculated as zero.
3. 平時考 Tests (聽寫 dictation 50%，複習考 review test 50%) : 20%
 - (1) 每次上課都有聽寫小考。因故沒參加考試，不能補考。
There will be a quiz every time we have class. No makeup quiz will be given.
 - (2) 每課學完會有一次單元複習考。因故無法參加考試者，需在考試後三天內完成補考，補考最高為 80 分。
There will be a review test each time we finish a lesson. Students are allowed to take a make-up test if he/she is absent on the test day. For those who take the makeup test need to do the test within 3 days after the test day, and he/she can only get maximum 80 points for the makeup test.
4. 期中考 Midterm exam (筆試 written test 60%，口試 oral test 40%) : 20%
5. 期末考 Midterm exam (筆試 written test 60%，口試 oral test 40%) : 20%
 - (1) 期中考跟期末考試包括筆試 (60%) 及口試 (40%)。若因故無法參加，可補考，但口試不能補考。
Both midterm exam and final exam include written test (60%) and oral test (40%)。Student can take the makeup test if he/she is unable to come to the test, but the makeup test will not contain oral test.
 - (2) 若因故無法參加考試，必須附上證明才有補考機會。
Those who are unable to take the test for any reason, you must attach a certificate to have the opportunity to retake the exam.

課程安排與行事曆 Class Schedule

✚ 課程進度將視實際情況調整。

Course progress will be adjusted according to the actual situation.

週數 Week	日期 Date	課程安排 Class Schedule
1		分班測驗 Placement test
2	2/25, 2/27, -3/4	1. 複習《實用視聽華語一》拼音、L1~L9 Review Pinyin and L1~L9 2. 《實用視聽華語一》第 10 課 L10
3	3/4, 3/6, 3/8	《實用視聽華語一》第十課 L10
4	3/11, 3/13, 3/15	《實用視聽華語一》第 10、11 課 L10、L11
5	3/18, 3/20, 3/22	《實用視聽華語一》第 11 課 L11
6	3/25, 3/27, 3/29	《實用視聽華語一》第 11、12 課 L11、L12
7	4/1, 4/3, 4/5	《實用視聽華語一》第 12 課 L12
8	4/8, 4/10, 4/12	《實用視聽華語一、二》第 12、1 課 B1L12、B2L1
9	4/15, 4/17, 4/19	《實用視聽華語二》第 1 課 L1
10	4/22, 4/24, 4/26	4/22 期中考筆試 Mid-term exam- written test (B1L10~B2L1) 4/24 期中考口試 Mid-term exam- oral test 《實用視聽華語二》第 2 課 L2
11	4/29, 5/1, 5/3	《實用視聽華語二》第 2 課 L2
12	5/6, 5/8, 5/10	《實用視聽華語二》第 2、3 課 L2、L3
13	5/13, 5/15, 5/17	《實用視聽華語二》第 3 課 L3
14	5/20, 5/22, 5/24	《實用視聽華語二》第 4 課 L4
15	5/27, 5/29, 5/31	《實用視聽華語二》第 4 課 L4
16	6/3, 6/5, -6/7	《實用視聽華語二》第 5 課 L5
17	6/10, 6/12, 6/14	《實用視聽華語二》第 5 課 L5
18	6/17, 6/19, 6/21	6/19 期末考筆試 Final exam- written test (L2~L5) 6/21 期末考口試 Final exam- oral test